
22. Medlemsforslag om omprioritering af midler afsat til tjenestemandspension (2008-
140972)

INDSTILLING OG BESLUTNING

Økonomiforvaltningen indstiller over for Økonomiudvalget, at medlemsforslaget 
oversendes til Borgerrepræsentationen med følgende erklæring:

”Økonomiudvalget har ingen bemærkninger til, at nærværende sag søges gennemført i 
den foreliggende form, idet det forudsættes, at eventuelle merudgifter som følge af sagen 
afholdes inden for de berørte udvalgs budgetrammer”.

MEDLEMSFORLAG

Det foreslås,

at de 40,6 mio. kr., der ved en fejl i budgetprocessen for 2009 er overbudgetteret på 1.
Økonomiudvalgets bevilling til afholdelse af udgifter til tjenestemandspension, 
omprioriteres med nærværende indstilling,

at der gives en negativ tillægsbevilling i 2009 på 40,6 mio. kr. (2009 p/l) på 2.
Økonomiforvaltningens bevilling, Tjenestemandspensioner, funktion 6.52.72.1 jf. bilag 1. 
Heraf udgør de 14,4 mio. kr. serviceudgifter,

at der gives tillægsbevillinger i 2009 på i alt 40,6 mio. kr. i overensstemmelse med de 3.
bevillingsmæssige ændringer, som fremgår af bilag 1, og at ændringerne fra 2010 og frem 
indarbejdes i kommunens budget ved udarbejdelsen af budget 2010,

at projekterne vedr. cykelstier på Øresundsvej og Carl Jacobsensvej samt BaNana Park 4.
indarbejdes som førsteprioritet, når der opstår ledigt anlægsmåltal i 2009 på Teknik- og 
Miljøudvalgets ramme. Ligesom Borgerrepræsentationen er indstillet på at tildele 
udvalget ekstra anlægsmåltal, såfremt der er behov for dette til fremrykning af 
cykelstiprojekterne, samt

at Børne- og Ungdomsudvalget forpligtes til - indenfor den afsatte ramme til skolemad på 5.
Børne- og Ungdomsudvalgets budget i 2009 - at tilgodese Amager Fælled Skole med 3 
mio. kr. i 2009.

(Socialdemokraterne, Venstre, Dansk Folkeparti og Det Konservative Folkeparti)

MOTIVERING
Efter vedtagelsen af budget 2009 har det vist sig, at budget 2009 er overbudgetteret med 40,6 mio. 
kr. som følge af en regnefejl i forbindelse med budgetlægningen. Hvis regnefejlen ikke havde fundet 
sted, ville råderummet til brug for budgetforhandlingerne for 2009 have været 40,6 mio. kr. større. 



Midlerne skal anvendes, så de kan gøre gavn for borgerne i 2009. På den baggrund foreslås det, at 
midlerne anvendes til følgende aktiviteter:

Tilskud til Spillestedet Pumpehuset-
Værestedet Fisken-
Tilskud til Womex-
Delvis finansiering af Bladet KBH-
Sundhedshuset på Christiania-
Mobil tandklinik-
Overholdelse af pasningsgaranti-
Madordning på Kirsebærhavens skole-
Kontaktstedet på Mændenes hjem-
Sofiebadet-
Opjustering af puljen til uforudsete udgifter-

Desuden er forslagsstillerne enige om, at refinansiere de 6,5 mio. kr. til Kvarterpark Nordvest, der 
tidligere er blevet annulleret. Dette sker ved anvendelse af allerede afsatte midler i budget 2009. 

Borgerrepræsentationens Sekretariats bemærkninger
Socialdemokraterne, Venstre, Dansk Folkeparti og Det Konservative Folkeparti har 
indleveret ovenstående medlemsforslag om omprioritering af midler afsat til tjenestemandspension til 
behandling på Borgerrepræsentationens møde den 27. november 2008.

Til en sags oplysning skal der efter kommunestyrelseslovens regler indhentes en erklæring fra 
Økonomiudvalget inden Borgerrepræsentationen kan træffe beslutning i sager som f.eks. denne. Det 
antages, at Borgerrepræsentationen lovligt kan undlade at forelægge en sag for Økonomiudvalget, 
hvis det er åbenbart, at sagen ikke tilføres nye oplysninger eller er af hastende karakter.

Sekretariatet finder ikke, at disse betingelser er til stede, og Borgerrepræsentationen er derfor 
forpligtet til at henvise sagen til Økonomiudvalget.

Sekretariatet har derfor efter hidtidig praksis i denne type sager forelagt medlemsforslaget for 
Økonomiudvalget med henblik på indhentelse af Økonomiudvalgets erklæring inden sagens 
forelæggelse for Borgerrepræsentationen.

Sagen vil herved være tilstrækkeligt oplyst til, at Borgerrepræsentationen kan træffe endelig 
afgørelse i sagen. Herved undgås to behandlinger i Borgerrepræsentationen.

bilag
Bilag 1  Oversigt over ændringer indeholdt i tillægsaftale til budget 2009

Økonomiudvalgets beslutning den 25.11.2008



Socialistisk Folkeparti, Det Radikale Venstre og Enhedslisten fremsatte følgende ændringsforslag: 
"Det anbefales over for Borgerrepræsentationen, at følgende følgende 2 aktiviteter tildeles midler:
1. Fakti (Foreningen af kvinder til fremme af integration) tilføres 800.000 kr. årligt
2. ISA (Idræt og Samvær) tilføres 800.000 kr. årligt

Der blev foretaget delt afstemning om ændringsforslaget:

Der blev stemt om 1. punkt:

For stemte 4 medlemmer: B, F og Ø
Imod stemte 7 medlemmer: A, C, O og V

1. punkt blev dermed forkastet.

Der blev stemt om 2. punkt:

For stemte 4 medlemmer: B, F og Ø
Imod stemte 7 medlemmer: A, C, O og V

2. punkt blev dermed forkastet.

Indstillingen blev derefter anbefalet uden afstemning.

Socialdemokraterne, Dansk Folkeparti, Det Konservative Folkeparti og Venstre afgav følgende 
protokolbemærkning: " Socialdemokraterne, Dansk Folkeparti, Det Konservative Folkeparti og 
Venstre afviser forslaget og ISA med henblik på sagens behandling på mødet i Børne- og 
Ungdomsudvalget den 26. november 2008."

Trine Schaltz (F) og Bo Asmus Kjeldgaard (F) afgav følgende protokolbemærkning: "Socialistisk 
Folkeparti beklager, at et flertal ikke ønsker at afsætte tilstrækkeligt med penge til anlægsbudgettet 
til at overholde den pladsgaranti vi har vedtaget i Borgerrepræsentationen.

Det er selvfølgelig glædeligt, at den nye tillægsaftale til budget 2009 løse problemerne på 2 
institutioner, men forældre og børn på op til 60 institutioner i resten af byen står over for lignende 
problemer og mange børn bliver nødt til at blive tvangsflyttet til andre institutioner.

I Socialistisk Folkeparti mener vi, at alle børn og forældre bør have samme vilkår i København, og at 
Borgerrepræsentationen skal leve op til det vedtagne serviceniveau og pladsgarantien.

Socialistisk Folkeparti er desuden stærkt kritisk over for den lukkede proces, der gør at et pludseligt 
opstået ekstra beløb fordeles blandt forligspartierne uden forudgående demokratisk debat."




